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                                                                                 Białe Błota, 26.03.2024 r. 

BRG.0002.5.2024 

 

 

Protokół z XCI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 26.03.2024 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 14:00 do godziny 18:13 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Magdalena Sznajder 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków.  

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Leszek Niewiarowski 

13. Ilona Nowakowska 

14. Sławomir Ossowski 

15. Sławomir Ruge 

16. Henryk Sykut 

17. Magdalena Sznajder 

18. Katarzyna Tomicka 

19. Maria Wolsztyńska 

20. Łukasz Wyszomirski 

 

oraz: Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, mecenas 

Maciej Dalka, sołtysi, mieszkańcy, media. 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XCI  Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad  LXXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu między 

sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

8. Podjęcie uchwały: 

1) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  

9. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

10. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

11. Zakończenie obrad XCI Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie XCI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum.  

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Magdaleny Sznajder.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na sekretarza obrad radnej Magdaleny Sznajder.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Magdalena Sznajder. 

Zostały odczytane informacje w zakresie danych osobowych. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LXXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Katarzyna Tomicka 

 

Protokół z obrad LXXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota został przyjęty. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zgłosiła zmiany do 

porządku obrad, poprzez wprowadzenie trzech projektów uchwał (nagranie od 00:05:25 do 

00:05:57). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: - w sprawie rozpatrzenia petycji Nr 

BRG.1520.4.2024 dotyczącej utwardzenia ulicy Laurowej w Sołectwie Prądki, - w sprawie 

rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. Kalinowej w 

Łochowie, - w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG 1510.5.2024 na działalność Wójta Gminy 

Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Katarzyna Tomicka 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 
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Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad całością 

porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Katarzyna Tomicka 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność  

w okresie międzysesyjnym (nagranie od 00:07:54 do 00:11:04). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

W imieniu Wójta Gminy Białe Błota Dariusza Fundatora sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy przedstawił 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke. Radny Krzysztof Michalak zapytał  

o nasadzenia zastępcze.  Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał gdzie 

jest Wójt i gdzie są pracownicy urzędu, zapytał także o ul. Leszczynową i stojący tam kiosk, 

poprosił o jego usunięcie, podziękował Referatowi Dróg za pomoc. Zastępca Wójta Gminy Białe 

Błota Paweł Zuehlke zapowiedział podjęcie stosownych działań w kwestii kiosku, 

poinformował, że Wójt przebywa w delegacji. Podjęty został temat domu, który spalił się  

w miejscowości Łochowo (nagranie od 00:11:16 do 00:23:13).  

Sprawozdanie Wójta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Brak. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 
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Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski, który w imieniu sołtysa Zielonki zgłosił problem braku 

przystanku dla autobusu szkolnego, w związku z zamknięciem ul. Orzechowej (nagranie od 

00:24:13 do 00:25:19). 

 

1) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  

 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał o kwestię planowania prac komisji po wyborach 

samorządowych. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz wskazał na 

zapewnienie ciągłości pracy Rady Gminy (nagranie od 00:25:49 do 00:27:02). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.36.2024 w sprawie zatwierdzenia 

planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

2) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.4.2024 dotyczącej utwardzenia ulicy 

Laurowej w Sołectwie Prądki. 

 

Radny Sławomir Ossowski poprosił o uściślenie zapisu „utwardzenie”. Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odpowiedziała, że chodzi o utwardzenie ulicy 

kruszywem (nagranie od 00:27:27 do 00:28:19). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.4.2024 dotyczącej utwardzenia ulicy Laurowej w 

Sołectwie Prądki.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
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Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.37.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.4.2024 dotyczącej utwardzenia ulicy Laurowej w Sołectwie Prądki. 

 

3) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. 

Kalinowej w Łochowie 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.5.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. 

Kalinowej w Łochowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.38.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.5.2024 w sprawie budowy oświetlenia na ul. Kalinowej w Łochowie. 

 

4) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG 1510.5.2024 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG 1510.5.2024 na działalność Wójta Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 
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Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Bronisław Balcerowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 

Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.39.2024 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG 1510.5.2024 na działalność Wójta Gminy Białe Błota. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 30 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Ad 9. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Głos zabrał mieszkaniec Adam Gill, reprezentujący Stowarzyszenie Mieszkańców Lisiego 

Ogona, Łochowa i Łochowic. Mieszkaniec zabrał głos w kwestii sołectwa Lisi Ogon, wskazał 

na degradację otoczenia, Lisi Ogon zamienia się w park przemysłowy, ciężki transport rozjeżdża 

drogi gruntowe, wskazał na hałas, ruch ciężarowy. W Lisim Ogonie brakuje utwardzonych dróg, 

kanalizacji i planów zmiany tej sytuacji w przyszłości. Odnosząc się do budowy hali 

produkcyjnej przy ul. Olimpijskiej i Igrzyskowej, mieszkaniec zapytał, dlaczego w pobliżu 

domów jednorodzinnych dopuszcza się działalność produkcyjną, która grozi hałasem i smrodem. 

W kwestii sprzedaży działek inwestycyjnych w Lisim Ogonie amerykańskiemu funduszowi 

inwestycyjnemu Adam Gill zapewnił, że mieszkańcy nie dopuszczą, żeby powstał tam moloch, 

taki jak Panattoni. Mieszkańcy nie pozwolą więcej traktować się jak motłoch (nagranie od 

00:33:23 do 00:36:22). 

 

Zdaniem Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Jacka Grzywacza mieszkańcy 

miejscowości gdzie są te „molochy” powinni korzystać z tych podatków, które wpływają do 

budżetu (nagranie od 00:36:26 do 00:36:50). 

 

Mieszkanka Małgorzata Kasperuk skierowała pytanie do Wójta, w ilu sesjach uczestniczył, w ilu 

wolnych wnioskach uczestniczył osobiście. Mieszkanka chciałaby wiedzieć ile pytań zadali 

Wójtowi mieszkańcy, na ile z tych pytań odpowiedział bezpośrednio na sesji a na ile 

odpowiedział na piśmie. Zdaniem mieszkanki Wójt manifestuje niechęć do kontaktów  

z mieszkańcami, odniosła się do problemu umówienia się mieszkańców na spotkanie z Wójtem 

oraz do uczestnictwa Wójta w imprezach, zabawach (nagranie od 00:37:12 do 00:40:02). 

 

Radna Ilona Nowakowska poruszyła problem parkowania przy przychodni Ikar w Białych 

Błotach, róg ul. Baryckiej i Czerskiej, mieszkańcy od kilku miesięcy mają wielki problem 

zaparkowania pod przychodnią, pod sklepem i pod kościołem. Znajduje się tam firma, która 

zatrudnia 60 pracowników, ta liczba ma wzrosnąć do 140, samochody parkują na wszystkich 

okolicznych ulicach. Radna zapytała Wójta, co w tej sprawie zrobił, oprócz załatwiania sobie 

powieszenia banerów komitetu Wójta na płocie tej firmy.  Radna Ilona Nowakowska zwróciła 

uwagę, że ul. Czerska w Białych Błotach jest zamknięta od 23 października 2023 r., jest znaczne 

utrudnienie w ruchu, radna zapytałakiedy to „nic nie robienie” się skończy. W imieniu 
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mieszkańców jednej z posesji przy ul. Centralnej radna zapowiedziała złożenie interpelacji, aby 

Wójt podjął działania w sprawie blokowania wjazdu na tę posesję przez rodziców, którzy 

odbierają dzieci ze szkoły podstawowej (nagranie od 00:40:18 do 00:43:10). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała, co z ul. Wiejską w sołectwie Ciele, ta ulica miała prowadzić 

do ul. Dukt, stan ulicy jest w opłakanym stanie, ulica ma być przywrócona i usypana kruszywem 

tak, aby mieszkańcy mogli dojeżdżać do swoich posesji. Radna zwróciła uwagę członków 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu w temacie kontroli placów 

zabaw, poprosiła o odnotowanie konieczności wyrównania stołu na placu w Cielu. Radna 

Magdalena Sznajder poruszyła kwestię gruntów na terenie sołectwa Kruszyn Krajeński, które 

miały być przeznaczone do sprzedaży, poprosiła Sołtys Kruszyna Krajeńskiego, aby 

poinformowała mieszkańców, że rada wstrzymała sprzedaż tych gruntów, odniosła się do kwestii 

„rozliczenia” Wójta przez Sołtys Kruszyna Krajeńskiego. Radna Magdalena Sznajder zapytała, 

co z wymianą słupków z nazwami ulic w sołectwie Ciele. Radna przypomniała sytuację  

z wczorajszej sesji, sprawę zgłoszonych wniosków przez radną Marię Wolsztyńską oraz radnego 

Łukasza Wyszomirskiego (nagranie od 00:43:16 do 00:48:16). 

 

Mieszkanka Hanna Bernadowicz odniosła się do wczorajszej sesji, podczas, której sołtys 

Łochowa Sebastian Tomicki próbował radnym przekazać informację na temat spalonego domu 

w Łochowie, najważniejsze było złożenie życzeń urodzinowych jednej z radnych. Mieszkanka 

wyraziła swoje zbulwersowanie tą sytuacją. Mieszkanka odniosła się do przebiegu wczorajszej 

sesji, skierowała słowa do radnej Magdaleny Burdanowskiej. Mieszkanka podziękowała 

radnemu Łukaszowi Wyszomirskiemu i radnej Magdalenie Sznajder za wysłuchanie 

mieszkańców, radnej Magdalenie Sznajder i radnej Katarzynie Tomickiej za obecność na każdej 

sesji. Hanna Bernadowicz podziękowała Wójtowi za zjednoczenie mieszkańców, poderwanie ich 

do działania swoją destrukcją, swoim ironicznym zachowaniem. Mieszkanka odniosła się do 

zakupionych przez Wójta kwiatów na sesję (nagranie od 00:48:41 do 00:55:59). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz nawiązał do wczorajszej sesji, 

poinformował, że radni byli na miejscu spalonego domu, byli przedstawiciele Wójta, zarządzania 

kryzysowego. Radny Bronisław Balcerowski przekazał informacje na temat pomocy dla 

pogorzelców, zdał relacje z pobytu na miejscu (nagranie od 00:56:00 do 00:59:08). 

 

Mieszkanka Hanna Bernadowicz zauważyła, że nie mówiła, że radni nic nie robią, tylko opisała 

reakcję na sesji (nagranie od 00:59:08 do 00:59:48). 

 

Mieszkanka Daria Włodarczyk odniosła się do debaty wyborczej, jej zdaniem po raz kolejny 

Wójt pokazał, że boi się mieszkańców, był jednym z dwóch oponentów do odpowiadania na 

pytania bezpośrednie. Mieszkanka podniosła temat budynku urzędu gminy, kosztów remontów 

przeprowadzonych w budynku, z urzędu dostała informację, że koszt wynosi ponad milion 

złotych, jej zdaniem absurdem jest zaburzenie takiego budynku, pomysł żeby urząd gminy 

wybudować gdzie indziej, jest lepszym pomysłem. Odniosła się do zapotrzebowania lokalowego 

w gminie. Mieszkanka przekazała, że urząd gminy nie dysponuje operatem szacunkowym 

obiektu a wartość ewidencyjna obiektu wynosi 870 000,00 zł. Mieszkanka powiedziała, że 

powinniśmy racjonalizować wydatki i najpierw rozbudować szkołę w Łochowie, poruszyła 

kwestię zmianowości w szkole. Mieszkanka Daria Włodarczyk zabrała głos w kwestii 
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konsultacji społecznych w sprawie pierwszego odcinka drogi powiatowej numer 1926C, 

skierowała do radnych prośbę, że jeżeli jest jakakolwiek możliwość przeprowadzenia konsultacji 

społecznych w tym zakresie to jest ogromne zapotrzebowanie i zainteresowanie mieszkańców. 

Projekt powstał wirtualnie w przestrzeni internetowej natomiast jest odrealniony, wymaga 

licznych poprawek. Mieszkanka odniosła się do zapisów ogłoszonego przetargu na opracowanie 

dokumentacji projektowej dla przebudowy drogi powiatowej Bydgoszcz-Gorzeń-Nakło, 

wskazała, że wynika z tego, że most należy do etapu pierwszego, nośność tego mostu miała 

zostać podniesiona do 40 t, nie ma mowy o 50 t. Mieszkanka chciałaby żeby jednak transport 

ciężki omijał nasze miejscowości. Może radnym uda się uzyskać odpowiedź, dlaczego most musi 

mieć koniecznie 50 t (nagranie od 01:00:12 do 01:12:53). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz powiedział, że jest w stałym 

kontakcie z powiatem, most należy do powiatu, jest to etap pierwszy, jesteśmy na etapie 

koncepcji. Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do koncepcji organizacji ruchu, powiedział, 

że nośność mostu została zmieniona, ponieważ na mosty 50 tonowe jest od 80% do 90% dotacji 

(nagranie od 01:12:57 do 01:14:53). 

 

Mieszkanka Łochowa Magdalena Dunajewska przedstawicielka Stowarzyszenia Mieszkańców 

Lisiego Ogona, Łochowa i Łochowic powiedziała, że nie dostała odpowiedzi na wszystkie 

wnioski i pytania złożone na ostatniej sesji. Odniosła się do odpowiedzi, jaką otrzymała z urzędu 

w temacie ekranów akustycznych wokół parku przemysłowego Panattoni. Mieszkanka poruszyła 

kwestię, aby raz w roku mieszkańcy mieli zapewniony darmowy Big Bag na odpady 

poremontowe. Magdalena Dunajewska zapytała, dlaczego mieszkańcy nie zostali 

poinformowani o terminie złożenia zastrzeżeń do koncepcji przebudowy drogi 1926C, wskazała 

na informacje, jakie są przekazywane mieszkańcom przez starostwo powiatowe, mieszkańcy nie 

wiedzą o żadnej koncepcji, przebudowie czy uwłaszczeniach. Odniosła się do odpowiedzi, jakie 

otrzymało Stowarzyszenie Osiedla Gościnne, w której mowa, że koncepcja i projekt przebudowy 

pierwszego etapu w Lisim Ogonie był wielokrotnie przedstawiane mieszkańcom. Mieszkanka 

wskazała, że tylko raz była przedstawiona koncepcja mieszkańcom. Zapytała  

o rozwiązanie by tę drogę odciążyć przed tranzytem, o kwestię drogi alternatywnej, o naniesienie 

uwag mieszkańców. Mieszkanka zapytała o inwestycję, którą się planuje w Lisim Ogonie, 

zgłosiła brak oszczędności ze strony gminy, jeżeli chodzi o energię świetlną i energię cieplną. 

Magdalena Dunajewska w imieniu mieszkańców, którzy mieszkają wzdłuż drogi powiatowej, 

poprosiła o wykonanie ekspertyzy budowlanej, mieszkańcy obawiają się czy te domy 

wytrzymają przebudowę drogi i transport, który będzie puszczany tą drogą. Mieszkanka 

przypomniała, że w kwestii linii autobusowej nr 90 cały czas wnioskuje o dwa kursy w godzinach 

rannych, tam gdzie jest największy szczyt komunikacyjny i w godzinach popołudniowych.  

W dalszej części wypowiedzi mieszkanka podniosła kwestię: magazynu z odpadami 

niebezpiecznymi w Białych Błotach, zapytała gdzie ten magazyn ma być umiejscowiony, 

budynku urzędu gminy i możliwości wykorzystania go do innej użyteczności publicznej, 

wzmocnienia ul. Cichej. Mieszkanka Łochowa kierując słowa do radnych odniosła się do ich 

działalności, udziału w spotkaniach, „lansowania się” w social mediach (nagranie od 01:15:05 

do 01:32:21). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zauważył, że większość zadanych 

przez mieszkankę pytań powinna być skierowana do radnych powiatu, odniósł się do braku 
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obecności radnych powiatowych na sesjach Rady Gminy. Przewodniczący przypomniał, że  

w kwestii autobusów radni prosili o zwiększenie ilości kursów (nagranie od 01:32:23 do 

01:35:21). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zabrała głos w sprawie 

przebudowy drogi powiatowej, przekazała informacje uzyskane w Starostwie Powiatowym 

(nagranie od 01:35:21 do 01:36:59). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz powiedział, że jest tego zdania, że 

najpierw trzeba rozbudować szkołę w Łochowie a potem zająć się budynkiem urzędu gminy 

(nagranie od 01:37:00 do 01:38:17). 

 

Radna Katarzyna Tomicka odczytała odpowiedź, jaką otrzymała z urzędu w sprawie zwiększenia 

ilości kursów autobusów. Radna poinformowała, że w Bydgoszczy od stycznia wprowadzono 

opłatę za Big Bagi (nagranie od 01:38:025 do 01:51:12). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz powiedział, że działania radnych  

w sprawie autobusów linii nr 90 i 92 były takie, żeby przywrócić wszystkie kursy linii nr 92 do 

Łochowa. Przewodniczący poruszył kwestię zwiększającej się liczby mieszkańców (nagranie od 

01:41:13 do 01:42:49). 

 

Głos zabrał Andrzej Steltmann, przybliżył problem strefy przemysłowej w Kruszynie 

Krajeńskim. Mieszkaniec przypomniał, że na sesji 27 lutego radny Henryk Sykut złożył wniosek 

o wykreślenie z porządku obrad punktu dotyczącego sprzedaży gruntów z rejonu ul. Łochowskiej 

w Kruszynie Krajeńskim, choć wcześniej radny wraz z radnymi w ramach dochodów do budżetu 

zaplanował sprzedać te grunty za 12 mln zł. Mieszkaniec przypomniał kwestię przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Kruszyn Krajeński północ, 

która została podjęta zgodnie z obowiązującym studium uwarunkowań, jako teren inwestycyjny, 

powiedział, że radni ustalają kierunek zmian miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego natomiast wójt daje propozycje, bez zgody Rady Gminy nie ma możliwości 

budowania żadnej hali. Wskazał na pismo Sołtys Kruszyna Krajeńskiego, która w 2021 roku 

odniosła się do prowadzonych prac nad ustanowieniem strefy przemysłowej, zwracała uwagę, że 

zmiany będą miały wpływ na życie mieszkańców, na konieczność poparcia decyzji 

konsultacjami społecznymi oraz uzgodnieniami z zarządem powiatu, starostwa bydgoskiego oraz 

Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w zakresie rozbudowy infrastruktury drogowej 

w tym rejonie. Sołtys na to pismo nie otrzymała odpowiedzi. Andrzej Steltmann przytoczył 

zapisy protokołu z zebrania wiejskiego sołectwa Kruszyn Krajeński z 30 czerwca 2021 roku, 

podjął temat uchwalonego budżetu gminy na 2024 rok. Zapytał o kwestię budowy ulic Kolejowej  

i Patrolowej oraz jak radni tłumaczą mieszkańcom brak 12 mln zł dochodu na pokrycie 

inwestycji, które obiecali swoim wyborcom w 2024 roku. Zapytał radnego Krzysztofa 

Michalaka, kogo miał na myśli mówiąc o „panu Januszu i pani Grażynie”. Radny Michalak 

wyjaśnił, że była to przenośnia, uważa, że sprzedaż działek powinna być decyzją mieszkańców 

(nagranie od 01:43:06 do 01:55:41). 

 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do wypowiedzi mieszkańca Kruszyna Krajeńskiego, 

zapytała, dlaczego w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych nie zwróci się do Wójta, 
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przypomniała, że mieszkaniec krzyczał, że rozliczy Wójta, a teraz jego żona jest w komitecie 

pana Fundatora, jako kandydatka na radną (nagranie od 01:55:52 do 01:57:11). 

 

Radna Ilona Nowakowska zwróciła uwagę Andrzejowi Steltmannowi, że nie mieszka w 

Kruszynie Krajeńskim, tylko w sołectwie Murowaniec (nagranie od 01:57:52 do 01:58:20). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odniósł się do słów mieszkańca  

w sprawie sprzedaży gruntów w Kruszynie Krajeńskim. Zdaniem Wiceprzewodniczącego 

powinniśmy kupować grunty, a nie wyzbywać się ziemi, odniósł się do wzrostu zadłużenia 

gminy. Andrzej Steltmann zapytał o stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady Gminy na pismo 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego z dnia 25 lipca 2021 roku. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota Henryk Sykut przypomniał sprawę hal w Przyłękach. Nastąpiła wymiana zdań 

między Wiceprzewodniczącym a mieszkańcem (nagranie od 01:58:21 do 02:03:12). 

 

Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann kontynuowała temat planowanej sprzedaży 

gruntów w Kruszynie Krajeńskim, odczytała wniosek podjęty przez mieszkańców na zebraniu 

wiejskim 19 marca. Sołtys powiedziała, że radni zaplanowali Kruszynowi Krajeńskiemu strefę 

przemysłową bez budowy niezbędnych dróg, zaplanowali sprzedaż gruntów na pokrycie swoich 

inwestycji, wykreślając wszystko, o co wnioskowała sołtys, radni przerzucili decyzję o sprzedaży 

gruntów na kolejną nową Radę Gminy. Sołtys oczekuje od części radnych przeprosin dla 

mieszkańców Kruszyna Krajeńskiego, od radnej Magdaleny Sznajder sprostowania, nieprawdą 

jest, że na zebraniach wiejskich nie informowano mieszkańców Kruszyna Krajeńskiego  

o pracach nad miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic 

Łochowskiej, Kolejowej, Patrolowej w zakresie utworzenia w tym w tym rejonie strefy 

przemysłowej. Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann zaapelowała do 

mieszkańców o udział w wyborach (nagranie od 02:03:23 do 02:08:26). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał, w jaki skandaliczny sposób 

wypowiedział się o mieszkańcach Kruszyna Krajeńskiego, Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński 

Anetta Steltmann wskazała, że chodzi o sesję z dnia 27 lutego. Przewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota przeprosił mieszkańców, jeżeli poczuli się urażeni, nic złego nie miał na myśli 

(nagranie od 02:08:28 do 02:09:52). 

 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do słów Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta 

Steltmann, przypomniała pytanie, jakie zadała sołtys na sesji 27 lutego (nagranie od 02:10:00 do 

02:10:44). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski dopytał o intencje sołtys Kruszyna Krajeńskiego, czy chodzi  

o zmianę miejscowego planu zagospodarowania, radny nie rozumie, o co mieszkańcy walczą, 

czego oczekują. Andrzej Steltmann odczytał wniosek z zebrania wiejskiego sołectwa Kruszyn 

Krajeński z dnia 19 marca 2024 roku (nagranie od 02:10:50 do 02:16:09). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz powiedział, że wszystkie 

przedstawione punkty są w gestii Wójta, nie w gestii Rady Gminy. Przewodniczący dekretował 

te wnioski do wiadomości radnych. Anetta Steltmann powiedziała, że wniosek skierowany jest 

do Wójta i do radnych Gminy Białe Błota, powiedziała, że zawsze będzie stała po stronie 



12 

 

mieszkańców Kruszyna Krajeńskiego. Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał głosowanie  

w sprawie sprzedaży gruntów, przypomniał, że radni wnioskowali do Wójta o wspólną pracę nad 

projektem budżetu. Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann zaznaczyła, że jeżeli 

planuje się teren inwestycyjny, to musi być on tak przygotowany, żeby tych inwestycji 

mieszkańcy nie odczuwali, dlatego wnioskuje o budowę ul. Patrolowej i Kolejowej. Zapytała, 

dlaczego radni byli za wykreśleniem inwestycji w Kruszynie Krajeńskim. Odpowiedzi udzielił 

Przewodniczący Rady Gminy (nagranie od 02:16:14 do 02:22:43). 

 

Radny Piotr Mądrzyński odniósł się do ścieżki rowerowej wzdłuż drogi powiatowej. Radny 

odniósł się do udziału sołtys w odbiorze ul. Białobłockiej, poruszył temat karpin (nagranie od 

02:22:44 do 02:24:40). 

 

Mieszkanka Hanna Bernadowicz zabrała głos w imieniu pana Sowy, zapytała radną Magdalenę 

Burdanowską o powód kandydowania w trójwsi, podjęła temat aktywności radnej w czasie 

pięcioletniej kadencji, wskazując, że radna przez pięć lat zabrała głos łącznie przez 25 minut 

(nagranie od 02:25:05 do 02:26:14). 

 

Głos zabrała Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info, skierowała słowa 

do mieszkańca Andrzeja Steltmanna (nagranie od 02:26:36 do 02:27:41). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przypomniał, że jesteśmy na sesji, 

zarządził 15 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie.  

 

W związku z opuszczeniem obrad przez Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Jacka 

Grzywacza przewodniczenie sesji objął Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk 

Sykut. 

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info odniosła się do nieobecności 

Wójta na sesji oraz do zestawienia delegacji, które otrzymała, wspomniała, że otrzymała 

zaświadczenie o ukończeniu studiów podyplomowych MBA przez Wójta, zauważyła, że to nie 

były studia poświęcone samorządowi, zarządzaniu finansami samorządowymi tylko kwestie 

biznesowe. Redaktor naczelna wspomniała o delegacji Wójta do Izabelina pod Warszawą  

14 grudnia, zauważyła, że były tam omawiane strategie biznesowe. Wracając do kwestii studiów 

podyplomowych Wójta, redaktor naczelna podkreśliła, że studia te nie dotyczyły pracownika 

urzędu Dariusza Fundatora Wójta Gminy, dotyczyły Dariusza Fundatora wymienionego  

z numeru PESEL, mieszkańca Ciela. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota 

info dokonała podsumowania kadencji, wymieniła: niezwrócenie środków za niesłusznie 

zapłacone studia osoby fizycznej, wyjazd na prywatne spotkanie jakiegoś stowarzyszenia, do 

którego pan Wójt się zapisał na strategie wyborcze. Redaktor naczelna zapytała radną Magdalenę 

Burdanowską o kontynuację rozpoczętych zadań i projektów. W dalszej części wypowiedzi 

redaktor naczelna poruszyła kwestię debaty, było to lekceważenie mieszkańców, pogarda dla 

mieszkańców, próba ucieczki, kiedy okazało się, że jednak mieszkańcy przeforsowali sprawę 

zadawania pytań na sali. Redaktor naczelna powiedziała, że prowadziła przez ponad pół roku 

prowokację dziennikarską, okazuje się, że to Wójt wydając sobie warunki zabudowy w swojej 

własnej sprawie naruszył przepisy zarówno k.p.a. jak i kodeksu karnego. Redaktor naczelna 
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wyraziła nadzieję, że mieszkańcy gminy podejmą decyzję, taką żebyśmy byli gminą, która 

wykorzystuje należycie swoje możliwości, budżet w sposób taki kontrolowany. Marzanna Kreja 

redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info wskazała powody, dlaczego nie będzie głosowała 

na pana Fundatora, wymieniła liczne naruszenia prawa i konstytucji RP, wielokrotne 

niewykonywanie uchwał Rady Gminy, przekraczanie kompetencji Rady, naruszenie 

praworządności, brak zwrotu pieniędzy (nagranie od 02:28:04 do 02:40:15). 

 

Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

 

Radna Ilona Nowakowska podziękowała pracownikom urzędu gminy za lata współpracy, 

zapytała radną Marię Wolsztyńską o kwestię parkowania wzdłuż ulicy, przy przychodni Ikar. 

Radna Maria Wolsztyńska wspomniała o działce 181/5, urząd ma zamiar przeznaczyć dwie 

działki na miejsca parkingowe dla pracowników firmy, by pacjenci mieli bliżej do przychodni, 

inną propozycją jest zrobienie jednokierunkowej ulicy Parkowej. Radna Ilona Nowakowska 

poinformowała, że w tej firmie będzie jeszcze 80 dodatkowych miejsc pracy. Radna Maria 

Wolsztyńska powiedziała o konieczności zapewnienia pacjentom darmowego parkowania do  

2 godzin (nagranie od 02:40:49 do 02:44:06). 

 

Radna Ilona Nowakowska odniosła się do prób kontroli Gminnego Centrum Kultury, skierowała 

zapytanie do Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu czy nie jest 

Komisji wstyd za to, że nie potrafiła wyegzekwować żeby Rada Gminy miała wiedze, co się tam 

dzieje. Radna przypomniała, że na ostatniej sesji składała dwie interpelacje, na jedną z nich do 

tej pory nie otrzymała odpowiedzi (nagranie od 02:44:06 do 02:45:32). 

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info zauważyła, że nie otrzymała od 

radnej Magdaleny Burdanowskiej odpowiedzi na zadane pytanie, co chciałaby kontynuować.  

Radna odpowiedziała, że udzieli odpowiedzi pisemnie. Redaktor naczelna zauważyła, że punkt 

w porządku obrad dotyczy wolnych wniosków, zapytań i odpowiedzi (nagranie od 02:45:32 do 

02:47:00). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przedstawił opracowane przez 

siebie zbiorcze zestawienie wydatków majątkowych wraz z finansowaniem na podstawie uchwał 

w latach 2019-2023. Opracowanie stanowi załącznik do protokołu. W dalszej części wypowiedzi 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy podjął temat budowy ulic w kończącej się kadencji, zwrócił 

uwagę na brak równego akcentu budowy ulic w poszczególnych sołectwach. Zwrócił uwagę na 

nieścisłości w kwestii budowy ul. Bluszczowej, poprosił pana Wójta żeby przygotowując 

informacje o wybudowanych drogach podzielić na kategorie: utwardzone ulice, utwardzone 

chodniki, utwardzone ścieżki i place. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk 

Sykut odniósł się do wysokości pozyskiwanych środków zewnętrznych, porównując dane  

z gminą Osielsko (nagranie od 02:47:07 do 02:57:35). 

 

Głos zabrał radny Krzysztof Michalak odniósł się do odpowiedzi, jaką otrzymał z urzędu na 

swoją interpelację w sprawie masowego wymierania drzew nad Kanałem Górnonoteckim, jego 

zdaniem są tam potrzebne nasadzenia zastępcze, podkreślił, że Kanał jest największym dobrem 

przyrodniczym gminy. Radny skierował słowa do radnej Marii Wolsztyńskiej, powiedział, że jest 

wdzięczny radnej za pomoc w kwestii składów węgla (nagranie od 02:57:40 do 03:00:21). 
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Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że w tej kadencji składała wnioski, wiele z nich było na 

stronę od ul. Szubińskiej w kierunku ul. Betonowej, liczyła, że te inwestycje uda się 

przeforsować.  Radna odniosła się do wystąpienia Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe 

Błota Henryka Sykuta w sprawie ilości inwestycji, zwróciła uwagę na ulice wybudowane  

z dofinansowaniem, jej zdaniem trzeba by to przeliczyć ile środków wydano na mieszkańca 

danego sołectwa (nagranie od 03:00:22 do 03:01:43). 

 

Radny Krzysztof Michalak odniósł się do początków kadencji, kierując słowa do radnej Marii 

Wolsztyńskiej powiedział, o grupie, z którą na początku ciężko się współpracowało (nagranie od 

03:01:46 do 03:02:31). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odnosząc się do słów radnej Marii 

Wolsztyńskiej zauważył, że ulice Chełmska, Chmielarska, Cedrowa są liczone, jako jedna 

inwestycja (nagranie od 03:02:31 do 03:02:42). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do analizy budowy ulic, którą przedstawił 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut, poruszył kwestię budowy ulic  

w sołectwie Zielonka, odniósł się do zadłużenia gminy, które zwiększyło się o 300%. Radny 

podjął temat zmian w okręgach wyborczych, ilości przypadających radnych, problemu radnych, 

którzy startują z innych okręgów niż zamieszkują. Radny odniósł się do słów mieszkanki Darii 

Włodarczyk w sprawie wyceny wartości budynku urzędu gminy, zwrócił uwagę, że może to być 

kwota wartości księgowej na dotychczasowych umorzeniach, ważna jest oczywiście wartość 

rzeczywista. Radny Łukasz Wyszomirski poruszył temat spotkania, jakie odbyło się w sprawie 

przebudowy drogi powiatowej, odniósł się do braku zgody dyrektora Mirosława Donarskiego na 

zorganizowania spotkania w szkole podstawowej w Łochowie, odczytał pismo ze Starostwa 

Powiatowego dotyczące zakończenia zbierania uwag do etapu projektowego, pismo wskazuje, 

że ten etap się kończy, zdaniem radnego najważniejszy jest etap koncepcji i ten etap powoli się 

kończy. Radny przypomniał spotkanie, jakie odbyło się w maju ubiegłego roku z Zarządem Dróg 

Powiatowych, wówczas mieszkańcy zgłaszali swoje uwagi, jednak temat nie został podjęty, 

radny ma bardzo duże pretensje do urzędu gminy Białe Błota, wskazał, że jest wiele inwestycji, 

niebędących w kompetencjach urzędu gminy, natomiast one dzieją się na terenie naszej gminie, 

Wójt nie zachowuje się jak gospodarz. W dalszej części wypowiedzi radny poruszył kwestię 

konsultacji społecznych, przypomniał, że w styczniu bieżącego roku Rada Gminy, na wniosek 

Stowarzyszenia Parasolka, podjęła uchwałę o przeprowadzeniu konsultacji społecznych 

dotyczących pierwszego odcinka drogi, która jest w gestii gminy Białe Błota. Wójt broni się 

rękami i nogami, nie chce rozmawiać z mieszkańcami, kompletnie go nie interesuje, co mają do 

powiedzenia. Radny odniósł się do braku zgody dyrektora Mirosława Donarskiego na 

zorganizowania spotkania w szkole podstawowej w Łochowie, wynajęta została prywatna sala.   

Radny Łukasz Wyszomirski odnosząc się do słów mieszkanki Hanny Bernadowicz w sprawie 

zachowania radnych na poprzedniej sesji, przeprosił, jeżeli w jakiś sposób uchybił, jeżeli 

mieszkanka odczuła, że w jakiś sposób zbagatelizował wiadomość o pożarze domu w Łochowie.  

Na zakończenie wypowiedzi radny złożył życzenia powodzenia wszystkim kandydatom na 

stanowisko radnego (nagranie od 03:02:50 do 03:19:00). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podziękował radnemu Łukaszowi 
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Wyszomirskiemu za dotychczasową pracę (nagranie od 03:19:00 do 03:19:31). 

 

Radna Aleksandra Lubońska złożyła zapytanie odnośnie bezpieczeństwa na ulicy Centralnej  

i Czerskiej, o przejście dla pieszych, zadała pytanie jak długo jeszcze będzie trwał remont na 

ulicy Czerskiej, mieszkańcy monitorują żeby w końcu uruchomić tą ulicę. Radna podziękowała 

wszystkim pracownikom urzędu za fachową pomoc w sprawach, o które się zawsze zwracała, 

podziękowała radnym za współpracę podczas prac Rady Gminy (nagranie od 03:19:42 do 

03:21:14). 

 

Radna Magdalena Sznajder odnosząc się do wypowiedzi Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński 

Anetty Steltmann odtworzyła nagranie z sesji Rady Gminy z dnia 27 lutego i zadane przez siebie 

wówczas pytanie do pani sołtys. Radna, jako Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

podziękowała za pracę członkom Komisji oraz radnym, którzy wspierali jej pracę (nagranie od 

03:21:25 do 03:25:22). 

 

Radna Ilona Nowakowska Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów podziękowała 

pracownikom obsługi Rady Gminy (nagranie od 03:25:29 do 03:25:55). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut podziękował radnemu 

Krzysztofowi Michalakowi, którego nie będzie na ostatniej sesji VIII kadencji Rady Gminy 

(nagranie od 03:26:07 do 03:26:41). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odniósł się do debaty kandydatów 

na stanowisko Wójta Gminy Białe Błota, głos w debacie zabrał były Wójt Edmund Łączny, który 

niepotrzebnie został skwitowany przez obecnego Wójta. Wiceprzewodniczący podziękował 

byłemu Wójtowi, powiedział, że musimy pamiętać o naszych mieszkańcach. Radna Ilona 

Nowakowska przypomniała, że za kadencji Wójta Łącznego powstał budynek szkoły 

podstawowej w Białych Błotach (nagranie od 03:26:42 do 03:27:38). 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad XCI Sesji VIII Kadencji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut złożył życzenia z okazji Świąt 

Wielkanocnych a następnie zakończył obrady XCI Sesji Rady Gminy. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

Jacek Grzywacz 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/47972/sesja-rady-w-dniu-26-marca-2024.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

16.04.2024 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  


